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Пратэст берасцейскіх 
чыгуначнікаў

Берасцейскія чыгуначнікі адмаўляюцца пісаць зая-
вы на сацыяльны адпачынак без аплаты. 

Днямі папераджальную забастоўку правяла адна 
са зменаў вагоннага дэпо “Берасцейскага ад-

дзялення Беларускай чыгункі”. 
Мясцовым начальствам вырашана сабраць 

найбольш бунтарскія тры змены дэпо на агульны 
сход. «Людзі незадаволеныя змяншэннем заробкаў», 
— кажа адзін з работнікаў дэпо: — Людзі незадаволе-
ныя заробкам, бо заробкі ўрэзалі на 50 рублёў, плюс 
прэмію знялі. А да гэтага нядаўна начальніку вагон-
нага дэпо Казлоўскаму Васілю Іванавічу далі медаль 
ганаровага чыгуначніка першай ступені і прэмію 
далі ў сорак рублёў, а людзей прымушаюць пісаць на 
адпачынак без аплаты. Вось і чым карміць сям’ю? 
Паводле работніка дэпо, цяпер сярэдні заробак у 
чыгуначнікаў ад 350 да 500 рублёў. 

Такая сітуацыя склалася не толькі ў вагонным 
дэпо. Пратэставалі таксама работнікі лакаматыўнага 
дэпо, калі іх прымушалі пісаць заявы за свой кошт на 
сацыяльны адпачынак.

Беларускае Радыё Рацыя

КАМПАНИЯ ___________________________________________________________________

«От такой инициативы у нас 
в первый день «лег» сайт»

Организаторы собрали впечатляющее число – 
около 22 тысяч подписей против декрета о «тунеяд-
цах». И это только в интернете.

По просьбе «Салiдарнасцi» представитель Бе-
лорусского профсоюза радиоэлектронной 

промышленности Андрей Стрижак подвел итоги 
онлайн-кампании, которая проводилась на площадке 
zvarot.by.

– В первые сутки, когда мы только инициировали 
сбор подписей, у нас «лег» сайт, – рассказал он. – Это 
произошло из-за огромного количества желающих 
подписать обращения – сайт просто не справился с 
наплывом посетителей. В следующие дни мы при-
бавляли по 1-1,5 тысяч подписей ежедневно. Это 
огромная активность людей, которые ранее никогда 
не фиксировалась.

По словам организатора кампании, за две недели 
публикации, посвященные проблеме «тунеядцев», на 
странице профсоюза в Фейсбуке увидели около 420 
тысяч человек.

– Также на наши сайты и на площадку zvarot.by, 
где проходил сбор подписей, зашли еще около 120 
тысяч, – подчеркнул Андрей Стрижак. – Это говорит о 
том, что тема – очень важная для многих людей. По-
жалуй, впервые за историю современной Беларуси 
получилось так, что одна социальная проблема объ-
единила многих граждан: с разными политическими 
взглядами, с разным имущественным положением.

Собеседник отмечает: 20 февраля произойдет 
«дедлайн, после которого начнутся суды и админи-
стративные процессы над теми, кто не уплатил сбор»:

– Я прогнозирую, что накал будет возрастать, пото-
му что люди столкнутся с реальной ситуацией, когда 
нужно платить, а платить нечем.

ЭКАНОМІКА  __________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

Мазырскі НПЗ знізіў перапрацоўку нафты ў 2016 годзе на 20%
У 2016 годзе аб’ём перапрацоўкі нафты на Мазырскім НПЗ знізіўся на 20% у параўнанні з 2015 годам. Гэта 
вынікае з паведамлення расійскай «Слаўнафты» — акцыянера беларускага нафтаперапрацоўчага завода.

У 2015 годзе, згодна з паве-
дамленнем «Слаўнафты», 

аб’ём перапрацоўкі нафты на Ма-
зырскім НПЗ склаў 12,3 млн тонаў. 
У гэтым — аб’ём перапрацоўкі наф-
ты ў долі кампаніі (доля «Слаўнаф-
ты» ў Мазырскім НПЗ складае 
42,58%) склаўся на ўзроўні 4,2 млн 
тон. Такім чынам, сукупны аб’ём 
перапрацоўкі нафты на Мазырскім 
НПЗ летась склаўся на ўзроўні каля 

10 млн тон, што прыкладна на 20% 
менш у параўнанні з аналагічным 
паказчыкам за 2015 год.

Варта адзначыць, што ў другой 
палове 2016 года Расія рэзка 
скараціла пастаўкі нафты ў Бе-
ларусь. Калі ў першым паўгоддзі 
РФ штоквартальна пастаўляла на 
беларускія НПЗ каля 5,5 млн тон 
нафты, то ў трэцім квартале аб’ём 
паставак нафты ў Беларусь Расія 

знізіла да 3,5 млн тон, а ў чацвёр-
тым — да 3 млн тон.

Скарачэнне паставак нафты абу-
моўлена наяўнасцю нафтагазавай 
спрэчкі паміж дзвюма краінамі. Пе-
рамовы паміж Масквой і Мінскай 
аб умовах урэгулявання нафтагаза-
вай спрэчкі доўжыліся амаль увесь 
2016 год, аднак да канкрэтных 
вынікаў пакуль не прывялі.

БелаПАН
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Вальтэр Санчэс 
сустрэўся 
з лідэрамі 
незалежных 
прафсаюзаў 
Беларусі

Генеральны сакратар Глабальнага 
саюза IndustriALL Вальтэр Санчэс 
сустрэўся ў Маскве з кіраўнікамі 
членскіх арганізацый IndustriALL 
ў краінах СНД і правёў персаналь-
ню сустрэчу з лідэрамі незалеж-
ных прафсаюзаў Беларусі.

27 студзеня ў рэгіяналь-
ным офісе Глабальна-
га саюза IndustriALL 

ў краінах СНД была зладжана 
сустрэча, у якой прынялі ўдзел 19 
членскіх арганізацый з Беларусі, 
Казахстана, Расіі, Узбекістана. 
Удзельнікі распавялі пра сітуацыю 
ў сваіх галінах і абмеркавалі акту-
альныя пытанні.

Ад Беларусі ў сустрэчы прынялі 
ўдзел Мікалай Зімін (БНП), Генадзь 
Фядыніч (РЭП) і Аляксандр Бухво-
стаў (СПМ). Старшыня Беларускага 
прафсаюза работнікаў радыёэлек-
троннай прамысловасці Генадзь 
Фядыніч прапанаваў удзельнікам 
сустрэчы маральна падтрымаць 
беларускіх калег і падпісаць петы-
цыю за адмену дэкрэта «аб дар-
маедстве», паколькі гэты дэкрэт 
ўжо крануў шматлікіх асоб працаз-
дольнага ўзросту, якія на працягу 
больш за паўгода не могуць знайс-
ці для сябе працу.

31 января в Минске прошел первый в этом году Совет представите-
лей Белорусского Независимого профсоюза, на котором был рассмо-
трен ряд значимых для организации вопросов. Речь идет не только об 
утверждении бюджета на предстоящий год, но и о разработке страте-
гии развития профсоюза на 2017 год.

КОЛЛЕКТИВНЫЙ ДОГОВОР __________________________________________________________________________

На ОАО «Нафтан» заключен 
новый Коллективный договор
На ОАО «Нафтан» заключен новый Коллективный договор, который бу-
дет действовать ближайшие три года. В разработке проекта основного 
документа предприятия принимали участие и активисты Белорусского 
Независимого профсоюза.

СОВЕТ

В БНП 
займутся 
разработкой 
профсоюзной 
стратегии

Прошедший 2016 год стал 
для профсоюза юбилей-
ным. В ноябре и декабре 

свои юбилейные конференции, 
посвященные 25-летию, провели 
Белорусский Независимый про-
фсоюз и Независимый профсоюз 
горняков ОАО «Беларуськалий». 
Знаковыми событиями стали: 
включение в комиссию по веде-
нию переговоров и заключению 
коллективного договора на ОАО 
«Белшина» представителей БНП, 
заключение Тарифного соглаше-
ния с Концерном «Белнефтехим», 
велась и ведется работа по отмене 
Постановления Совета Министров 

No744, Декрета No3 Президента  и 
изменений, внесенных в пенсион-
ное законодательство Республики 
Беларусь.

- 27 января в Москве состоя-
лась встреча с избранным гене-
ральным секретарем Глобального 
профсоюза IndustriAll Вальтером 
Санчесом, — рассказал о встрече 
председатель БНП Николай Зимин. 
— Формат встречи носил ознако-
мительный характер, обменялись 
информацией. Мы в свою оче-
редь, рассказали о положении 
наших профсоюзов в Беларуси. 
Выразили надежды на то, что этот 
год будет более плодотворный в 

Начиная с самого начала разра-
ботки пунктов КД и до вступле-

ния его в законную силу, Независи-
мый профсоюз принимал активное 
участие в создании основного 
документа, по которому работникам 
предприятия придётся жить целых 
три года, начиная с 1 февраля.

продолжение на стр. 3
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«Сапраўды, мы казалі пра тое, 
каб весці маніторынг сацыяль-
на-эканамічных паказчыкаў. Мы 
не плануем ствараць структуру, па-
добную на бразільскі інстытут, але 
нейкі даследчы інструмент нам 
патрэбны », - растлумачыў Вальтэр 
Санчэс.

Ён таксама пацвердзіў ідэю аб 
тым, што фокус дзейнасці Глабаль-

нага саюза IndustriALL павінен пе-
рамясціцца ў рэгіёны і сказаў, што 
кіраўніцтва IndustriALL дае ўста-
ноўку на падтрыманне стратэгіч-
ных праектаў замест правядзення 
адзінкавых семінараў па просьбах 
прафсаюзаў. Вальтэр Санчэс так-
сама заклікаў кіраўнікоў членскіх 
арганізацый да строгага выка-
нання ўзятых на сябе фінансавых 

- Мы заключили неплохой кол-
договор. Единственное, это то, что 
в последний момент наниматель 
предложил свою редакцию пункта 
5.13, затрагивающий гарантии 
членов профсоюза при уволь-
нении, — считает председатель 
первичной организации Генна-
дий Ворона (на фото). — В старой 

редакции работника без участия 
профсоюза можно было уволить по 
нескольким причинам, это хище-
ние и при нахождении на работе, 
или в рабочее время, в состоянии 
алкогольного опьянения. А теперь 
они полностью поменяли трактов-
ку и теперь в КД только 4 пункта, 
по которым идет увольнение по 
согласованию с профсоюзами.

Эти предложения были вынесе-
ны стороной нанимателя на по-
следнем заседании комиссии. Но 
комиссия не пришла к согласию. 
Поэтому без решения комиссии 
проект колдоговора был вынесен 
на Конференцию работников ОАО 
«Нафтан». После отчета об испол-
нении КД за 2016 год, зачитали 
разработанный проект, в который 
внесли этот пункт.

- Я узнал о существовании тако-
го пункта за 3 часа до начала этой 
Конференции. Да и сам мог пойти 

на Конференцию и голосовать за 
этот пункт, не имея представления 
о том, что его изменили. Предсе-
датель первички «Белхимпрофсо-
юза» сбросил мне вариант нового 
колдоговора за несколько часов до 
Конференции, где я и ознакомился 
с пунктом 5.13.

В своем выступлении на Кон-
ференции лидер первички Неза-
висимого профсоюза Геннадий 
Ворона, рассказал делегатам, что 
данный пункт колдоговора не был 
принят на заседании комиссии и 
предложил оставить его в прежней 
редакции. Несмотря на то, что 125 
человек поддержало лидера пер-
вички Независимого профсоюза, 
206 делегатов проголосовало за 
принятие проекта, предложенного 
в редакции нанимателя. Часть не 
голосовала, в Конференции приня-
ло участие около 370 человек.

На конференции было принято 
решение, что в КД будут добав-
лены пункты, по которым будет 
согласовываться увольнение с 
профсоюзом. На ближайшую 
комиссию представителями БНП 
будут предложены дополнения по 
этому пункту.

Более детальный разбор по 
пунктам нового КД будет опубли-
кован в февральском номере 
профсоюзного бюллетеня «Не-
залежны рабочы». Подпись от 
лица действующих профсоюзов в 
новом КД с нанимателем поста-
вил наиболее массовый на пред-
приятии (на день заключения) 
«Белхимпрофсоюз».

Исходя из того, что предложе-
ний в КД было очень много и не 
все вошли в новую редакцию, 
Независимый профсоюз наибо-
лее актуальные из них планирует 
вновь подать в постоянно дей-
ствующую комиссию по форми-
рованию КД для более детального 
рассмотрения.

С 1 февраля оба профсоюза 
будут защищать своих членов не 
только с помощью «Закона о про-
фсоюзах», не только с помощью 
Тарифного соглашения, но и с по-
мощью коллективного договора на 
предприятии. Как эффективно они 
будут это делать — покажет время.

Совет представителей Независи-
мого профсоюза работников ОАО 
Нафтан благодарит всех участни-
ков переговорного процесса без 
исключения и поздравляет трудо-
вой коллектив с принятием нового 
Коллективного Договора!

На ОАО «Нафтан» заключен новый 
Коллективный договор

начало на стр. 1

абавязацельстваў у дачыненні 
Глабальнага саюза IndustriALL.

Многія ўдзельнікі сустрэчы вы-
казалі словы падтрымкі Канфедэ-
рацыі незалежных прафсаюзаў Рэ-
спублікі Казахстан, чые два лідэры 
былі арыштаваныя 20 студзеня.

У зняволенні Вальтэр Санчэс 
падзякаваў усім за актыўны ўдзел 
і нагадаў пра сутнасць сяброўства 
ў Глабальным саюзе:

 «Мы жывем у напружаным 
і непрадказальным свеце. 
Але ў прафсаюзных работ-
нікаў ніколі не было лёгкіх 
часоў, і поспеху мы можам 
дасягнуць толькі сумеснымі 
дзеяннямі. Мы павінны 
працаваць, як і любая міжна-
родная арганізацыя, абапіра-
ючыся на прынцып салідар-
насці, калі моцны дапамагае 
слабаму».

У фармаце персанальнай су-
стрэчы, беларускія лідэры і гене-
ральны сакратар абменяліся ін-
фармацыяй аб сітуацыі ў Беларусі, 
дзейнасці арганізацый і планях на 
бліжэйшы год. Было вызначана 
больш шчыльна супрацоўнічаць, 
як ўнутры з членскімі арганізацы-
ямі, так і напрамую з цэнтраль-
ным офісам IndustriALL.

начало на стр. 1

Вальтэр Санчэс сустрэўся з лідэрамі 
незалежных прафсаюзаў Беларусі
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плане нашего сотрудничества с 
Глобальным профсоюзом.

Председатель НПГ ОАО «Беларусь-
калий» Сергей Черкасов отметил, 
что сейчас в Солигорской органи-
зации ситуация более или менее 
стабильная. В НПГ готовятся к отчету 
по исполнению коллективного дого-
вора за второе полугодие 2016 года. 
Несмотря на падение цен на калий, 
предприятие загружено и работает.

Главная  новость в первичной 
организации БНП ОАО «Нафтан» — 
это завершившиеся переговоры и 
заключение коллективного догово-
ра на предприятии на 2017-2020 
гг.  Ситуация на «Нафтане» и «Поли-
мире», со слов лидера первичной 
организации БНП Геннадия Воро-
ны, неважная. Существуют пробле-
мы с загрузкой «Нафтана» нефтью. 
В связи с пожаром в одном из 
основных цехов на «Полимире» 
рабочих перевели в другие цеха, 
сам цех планируют восстановить 
лишь к концу 2018 года. Идут раз-
говоры об оптимизации  числен-
ности работников, после приезда 
вице-премьера Семашко на завод. 
Несмотря на все трудности, пред-
приятие закончило год, пускай и 
символической, но с прибылью.

В БНП займутся разработкой профсоюзной стратегии
Молодежный лидер БНП Мак-

сим Позняков отметил, что, 
несмотря на проведенное обуче-
ние молодого актива профсоюза, 
активность в самом профсоюзе 
не увеличилась. По его мнению, в 
этом году стоит сделать акцент на 
обучение новых молодых активи-
стов, которые должны будут дать 
новый толчок для «молодежки». 
Возможно, стоит начать с прове-
дения молодежного форума БНП.

Вадим Михайлов, председатель 
Контрольно-ревизионной комис-
сии, предоставил членам Совета 
результаты проведенной проверки 
и основанное на нем заключение, 
по перечислению членских взносов 
первичными организациями. После 
отчета секретаря-казначея БНП о 
результатах финансово-хозяйствен-
ной деятельности профсоюза за 
прошедший год, была принята сме-
та расходов на 2017 год и утвержде-
но новое штатное расписание.

Около часа обсуждались пробле-
мы обучения членов Независимо-
го профсоюза. По мнению членов 
Совета, данное направление стоит 
откорректировать в сторону каче-
ства, с привлечением необходи-
мых специалистов и экспертов.

Последний семинар по теме «Мо-

дернизация профсоюза» подтолкнул 
руководство профсоюза вернуться 
к практике формирования кратко-
срочной стратегии деятельности 
организации. Ранее такая практи-
ка применялась, поэтому предсе-
датель БНП Николай Зимин вынес 
этот вопрос на обсуждение:

- Мое упущение, что после завер-
шения действия стратегии, разра-
ботанной на 2013-2016 гг., мы не 
продолжили ее. Сегодня мы воз-
вращаемся к этому документу. Для 
начала, мы можем взять за основу 
этот документ, и к следующему Со-
вету, подготовить ваши предложе-
ния по его изменению, либо допол-
нению. На основании полученных 
предложений, мы совместными 
усилиями разработаем новый 
документ на следующий период. Я 
призываю вас отнестись к этому 
документу должным образом.

Таким образом, Совет пред-
ставителей обращается ко всем 
членам профсоюза с предложени-
ем принять участие в разработке 
Стратегии БНП на 2017 год. Если у 
вас имеются конкретные предло-
жения по модернизации, развитию, 
активизации деятельности Незави-
симого профсоюза – обращайтесь 
в офис со своими предложениями!

начало на стр. 1

АКТУАЛЬНА _________________________________

Прафсаюзнай 
актывістцы з 
Бабруйску 
міліцыя вярнула 
подпісы за 
адмену «дэкрэту 
аб дармаедзтве»
1000 подпісаў супраць дэкрэту 
№ 3 «Аб папярэджаньні сацы-
яльнага ўтрыманства» у Галіны 
Сьмірновай забралі 29 студзеня 
неўзабаве пасьля яе сустрэчы з 
дэпутатам Палаты Прадстаўнікоў 
Віталём Уласевічам. У яго акты-
вістка патрабавала паспрыяць 
адмене дэкрэту. У міліцыі, па 
словах актывісткі, яна прабыла 
тры гадзіны без выстаўленьня 
абвінавачваньня і яе адпусьцілі.

30 студзеня Галіну Сьмірно-
ву запрасілі прыйсьці ў 

міліцыю па запоўненыя падпісныя 

лісты. Там актывістка прабыла 
амаль дзьве з паловай гадзіны. Быў 
складзены пратакол апытаньня.

«Подпісы аддалі. Мне сказалі, 
што была праведзеная правер-
ка іх сапраўднасьці і падпісанты 
пацьвердзілі, што падпісваліся 
супраць дэкрэту. Міліцыянт упікаў, 
што ў прэсе была пададзеная 
непраўдзівая інфармацыя наконт 
складаньня адміністрацыйнага 
пратаколу, а яго ніхто не складаў», 
— апавяла пра гутарку ў міліцыі 
Галіна Сьмірнова.

«Подпісы на месцы і толькі дзя-
куючы падтрымцы прэсы удалося 
іх вярнуць. Адчувалася, што існуе 
боязь розгаласу», - адзначыла 
актывістка.

Галіна Сьмірнова склала заяву 
ў бабруйскую пракуратуру на 
дзеяньні міліцыянтаў, якія яе 
затрымалі 29 студзеня. У скарзе 
яна адзначае, што ёй у міліцыі 
адмаўляліся гаварыць у чым 
канкрэтна яе абвінавачваюць, 
не дапускалі прадстаўніка аба-
роны яе інтарэсаў і выкарысталі 
супраць яго фізычную сілу вы-

праваджваючы з кабінэта.
«Супрацоўнік міліцыі Рудзько за-

явіў мне, што я затрыманая за зь-
дзяйсьненьне правапарушэньня, 
прадугледжанага артыкулам 23.34 
Кодэкса аб адміністрацыйных 
правапарушэньнях [правядзеньне 
несанкцыянаванага пікету — РС]», 
— напісала ў заяве актывістка.

Яна таксама адзначыла, што 
«пад пагрозай фізычнай сілы 
супрацоўнікі міліцыі завалодалі яе 
асабістымі рэчамі». Акрамя таго ёй 
адмовіліся даваць копію дакумэн-
таў, якія на яе былі складзеныя.

Сьмірнова просіць пракуратуру 
правесьці праверку і прыцягну-
ць да адказнасьці супрацоўнікаў 
міліцыі, якія на яе думку, парушылі 
яе правы. svaboda.org


